



QK1867621



主管：中华人民共和国教育部

主办：中国政法大学

中文社会科学引文索引（CSSCI）来源期刊

全国中文核心期刊

行政法研究

ADMINISTRATIVE LAW REVIEW

1

2019

双月刊 总第 113 期

目 录

出版日期: 1月15日
2019年第1期(总第113期)

学术专论

公众参与的法律定位

——以城市环境制度事例为考察的对象 朱 芒 (3)

信用监管的行政法解读 袁文瀚 (18)

行政诉讼

论复议申请人(原告)资格与信赖利益保护的运用

——基于冯书军案的分析 陈新民 (32)

论行政诉讼原告诉讼请求对法院的拘束力 张松波 (40)

行政协议司法审查的思路 张青波 (50)

2018 年行政法学会研究会年会专栏

法治政府的司法指数研究 肖 军, 张 亮, 叶必丰 (62)

自动化行政的分级与法律控制变革 马颜昕 (80)

新时代行政法学的新使命

——中国法学会行政法学会研究会 2018 年年会综述 满 鑫, 李 淮 (93)

青年论坛

公共信用立法的合宪性考察与调整 沈毅龙 (106)

论行政协议第三人原告资格 白云锋 (120)

美国环境执法和解制度探究 于泽瀚 (132)

期刊基本参数: CN11-3110/D * 1993 * B * 16 * 144 * ZH * P * ¥26. 00 * 13 * 2019-1

ADMINISTRATIVE LAW REVIEW

No. 1 2019 (General No. 113)

Head of the Editing Committee: YING Song-nian

Editor-in-chief: MA Huai-de

Contents

Legal Position of Public Participation——Taking the Case of Urban
Environmental System as the Object of Investigation ZHU Mang (3)

Administrative Law Interpretation of Credit Supervision YUAN Wen-han (18)

On the Application of Review Applicant (Plaintiff) Qualification and
Reliance Interest Protection: A Case Study on FENG Shujun CHEN Xin-min (32)

On the Binding Effect of Plaintiff's Claims for Court Zhang Song-bo (40)

Thoughts on Judicial Review of Administrative Agreement ZHANG Qing-bo (50)

A Study on Judicial Index of Law-Based
Governments XIAO Jun, ZHANG Liang, YE Bifeng (62)

Grading of Automated Administration and Reform in Legal Control MA Yan-xin (80)

The New Mission of Administrative Law in the New Era; Summarization of 2018
Conference of Administrative Law Association MAN Xin, LI Huai (93)

Investigation and Adjustment of the Constitutionality of Public Credit
Legislation SHENG Yi-long (106)

On the Third Party's Plaintiff Qualification for Administrative
Agreement BAI Yun-feng (120)

Research on the Reconciliation System of Environmental Law Enforcement in the
United States YU Ze-han (132)

行政法学研究

ADMINISTRATIVE LAW REVIEW

《行政法学研究》创刊于 1993 年，是中华人民共和国教育部主管、中国政法大学主办的国内首家部门法杂志，辟有学术专论、法律时评、青年论坛等常设栏目及其他专题栏目。

本刊只接受网络投稿。请登录 <http://xzfx.chinajournal.net.cn>，在“作者投稿系统”注册投稿、查阅稿件审阅详情。诚挚欢迎各位作者惠赐佳稿。

刊号：ISSN 1005-0078
CN11-3110/D

北京海淀工商广告许可证0564号
国内定价：26.00元
国外定价：8.00美元

ISSN 1005-0078

